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۱۵۷ نفر در شرایط شدید بیماری کرونا در کشور
بنابر اعلام وزارت بهداشت، طی یک شبانه روز  ۱۱۷ بیمار مبتلا به کووید-۱۹ 
در کشور شناسایی شدند و متاسفانه دو بیمار نیز در این بازه زمانی جان خود 
را بــه دلیل این بیماری از دســت دادند.به گزارش ایســنا و بنابر اعلام وزارت 
بهداشــت، از روز ۱۷ دی ماه تا روز ۱۸ دی ماه ۱۴۰۱ و بر اســاس معیارهای 
قطعی تشــخیصی، ۱۱۷ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشور شناسایی و 
۶۲ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران کووید-۱۹ در کشور به ۷ میلیون 
و ۵۶۱ هزار و ۹۲۵ نفر رسید.متاســفانه در طول ۲۴ ساعت، ۲ نفر از بیماران 
کووید-۱۹ در کشــور جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 
بیماری، به ۱۴۴ هزار و ۷۰۸ نفر رسید.خوشبختانه تا روز ۱۸ دی ماه ۷ میلیون 
و ۳۳۶ هــزار و ۴۴۳ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتانها ترخیص 
شده اند.۱۵۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید-۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارســتان ها تحت مراقبت قرار دارند.تــا روز ۱۸ دی ماه ۵۴ میلیون و ۸۲۶ 
هزار و ۶۶۰ آزمایش تشخیص کووید-۱۹ در کشور انجام شده است.همچنین 
تــا روز ۱۸ دی ماه ۶۵ میلیون و ۱۶۱ هزار و ۱۳۸ نفر دوز اول، ۵۸ میلیون و 
۵۶۹ هزار و ۸۱۴ نفر دوز دوم و ۳۱ میلیون و ۴۹۵ هزار و ۳۱۵ نفر، دوز سوم 
و بالاتر واکســن کرونا را در کشور تزریق کرده اند و مجموع واکسن های تزریق 
شده در کشور به ۱۵۵ میلیون و ۲۲۶ هزار و ۲۶۷ دوز رسید.همچنین در یک 
شبانه روز ۳۶ هزار و ۱۷۶دوز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.در حال 
حاضر نیز هیچ شهرســتانی در وضعیت قرمز کرونا نیست، هفت شهرستان در 
وضعیت نارنجی، ۱۰۱ شهرســتان در وضعیت زرد و ۳۴۰ شهرســتان هم در 

وضعیت آبی قرار دارند.

ماندگاری هوای سرد تا پایان هفته
بر اســاس اعلام اداره کل هواشناســی اســتان تهران برای وضعیت جوی این 
استان افزایش ســرعت باد در مناطق غربی و جنوبی، کاهش محسوس دما تا 
پایــان هفته و در ارتفاعات احتمال کولاک و پدیده مه پیش بینی می شــود.به 
گزارش ایسنا، با بررسی نقشــه های هواشناسی و مدل های پیش یابی عددی، 
با گذر متناوب دو موج از تراز میانی جو، وضعیت هوای اســتان تا پایان هفته 
آســمان نیمه ابری تا ابری، در بیشــتر نواحی در بعضی ساعات بارش پراکنده 
بــاران گاهی توام با برف و همراه با وزش باد به ویژه در ارتفاعات گاهی کولاک 
برف و پدیده مه پیش بینی می شود.همچنین برای روز امروز افزایش سرعت باد 
به ویژه در مناطق غربی و جنوبی گاهی وزش باد شــدید موقتی انتظار می رود.
از امروز تا پایان هفته کاهش محســوس دما و ماندگاری هوای سرد در سطح 

استان دور از انتظار نیست.

ضرورت تعویض شناسنامه های جلد قرمز
معاون وزیر و رئیس ســازمان ثبت احوال کشــور گفت: درخواســت تعویض 
شناســنامه برای شناســنامه های جلد قرمز با توجه به ضــرورت تعویض این 
شناســنامه ها دریافت می شود.هاشــم کارگر در گفت وگو با ایسنا، درباره افراد 
فاقد شناســنامه گفت: افرادی که تا رســیدن به ۱۸ سالگی به هر دلیل موفق 
به دریافت شناســنامه ایرانی خود نشده اند، با ارائه رأی اثبات نسبت از دادگاه 
صالحه یا استشهادیه محلی )در صورتی که هیچ بستگان صاحب شناسنامه ای 
نداشته باشد( می توانند به اداره ثبت احوال مراجعه و نسبت به تشکیل پرونده 
اقدام کنند. رســیدگی های بعدی شــامل طرح موضوع در کمیته رســیدگی 
ثبت احوال و در صورت عدم امکان احراز هویت، شــورای تأمین شهرســتان 
اســت که درصورت صدور رأی تأیید تابعیت، نسبت به صدور شناسنامه برای 
فرد اقدام خواهد شــد. در صورت طولانی شــدن روند رســیدگی به پرونده تا 
تعیین تکلیف فرد فاقد شناســنامه، برای وی شناسه و کارت شناسایی موقت 
اختصاص خواهد یافت.وی درباره تعویض شناســنامه نیز گفت: درحال حاضر 
شــهروندان می توانند برای تعویض شناسنامه هایی که به دلیل قرار گرفتن در 
شرایط نامناسب مستعمل و فرسوده شده اند، شناسنامه هایی که به علت مرور 
زمان عکس آن با صاحب شناســنامه تطبیق ندارد، شناسنامه های دوبرگی که 
صاحبان آن به سن ۱۵ سال تمام رسیده باشند، شناسنامه هایی که صاحب آن 
تغییر مشخصات سجلی نام و نام خانوادگی و تغییر سن با رأی مراجع ذی صلاح 
را دارد. )شناســنامه هایی که با رأی مراجع ذیصلاح از حیث مشخصات هویتی 
دارای تغییراتی شده اند( و همه شناسنامه های قدیمی )جلد قرمز( که به فرمت 
جدید شناسنامه ها تبدیل نشــده اند، اقدام کنند.وی تاکید کرد: برای تعویض 
شناسنامه ضمن مراجعه به دفاتر پیشخوان، فرم الکترونیکی مورد نظر تکمیل و 
مدارک مورد نیاز ارسال می شود.معاون وزیر کشور ادامه داد: علاوه بر آن ممکن 
اســت به علت مستعمل شدن، تغییر مشــخصات هویتی و تغییر در چهره )به 
گونه ای که با عکس شناســنامه منطبق نباشد( تعویض شناسنامه های مکانیزه 
)جلد قهوه ای( نیز لازم شــود. افرادی که به ســن ۱۵ سال می رسند، ضروری 
است شناســنامه های در اختیار خود را با شناسنامه عکس دار تعویض نمایند.
رئیس سازمان ثبت احوال کشور با اشاره به اینکه برای تعویض شناسنامه های 
بدون عکس افرادی که به ۱۵ ســالگی رســیده اند گواهی تحصیلی عکس دار 
الزامی خواهد بود، گفت: چنانچه شناســنامه فرد گم شــده باشــد، می تواند با 
تکمیل فرم گزارش فقدان شناســنامه و ارائه مدارک لازم نسبت به درخواست 
شناســنامه جدید اقدام کند.کارگر تأکید کرد: ایرانیان خارج از کشــور، برای 
موارد فوق درخواســت خود را به نمایندگی های جمهوری اسلامی در خارج از 

کشور تحویل می دهند.

تعطیلی ۲۷ واحد جمع آوری غیرمجاز پسماند خشک
 و قابل بازیافت در هرندی

رئیس اداره بازرســی منطقه ۱۲ تهران از تعطیلی ۲۷ واحد عمده جمع آوری و 
تفکیک غیرمجاز پسماند خشک و قابل بازیافت که بسیاری از آن ها در بافت های 
متراکم و برخی در مناطق مســکونی ناحیه ۴ بودند، خبر داد.به گزارش ایسنا، 
امیررضا جلالی با اشاره به تعطیلی و تخلیه ۲۷ واحد غیرمجاز پسماند خشک 
و قابل بازیافت گفت: با پیگیری های مستمر اداره بازرسی منطقه ۱۲ واحدهای 
غیرمجاز ناحیه ۴ که عمدتا در بافت های متراکم و بعضا مسکونی بودند، تعطیل 
و تخلیه شــدند.جلالی در ادامه سخنانش به مزاحمت هایی که این مراکز برای 
شهروندان ناحیه به وجود آورده بودند اشاره کرد و افزود: به لحاظ تردد عوامل 
جمع آوری پســماند خشک که توســط کودکان کار و معتادان متجاهر ایجاد 
شــده بود و همچنین قرار گرفتن در مجاورت بازار بزرگ تهران، مزاحمت های 
متعدد زیست محیطی و امنیتی برای شهروندان ایجاد شده بود.بنابر اعلام روابط  
عمومی شهرداری منطقه ۱۲؛ وی یادآور شد: حجم متراکم پسماندهای متنوع 
خشــک و قابل بازیافت، باعث سود سرشــاری بود که  عاید متولیان محل های 
مذکور شــده بود که با تعطیلی این واحدها، فعالیت در این حوزه سامان یافته 
و منافع قابل توجهی به واســطه پیشگیری از تخلف برای شهرداری به همراه 
خواهد داشــت.رئیس اداره بازرسی منطقه ۱۲ تهران در پایان سخنانش گفت: 
پس از تخلیه و تعطیلی واحدهای غیرمجاز پسماند خشک و قابل بازیافت و با 
تنظیم صورت جلسه، صیانت از مراکز در اختیار ناحیه ۴ منطقه ۱۲ قرار گرفت.

پرداخت تسهیلات ۱۲ میلیونی قرض الحسنه
 به بازنشستگان و مستمری بگیران

مدیــرکل امور فرهنگی و اجتماعی ســازمان تأمین اجتماعی از پرداخت ۱۷۷ 
هــزار فقره تســهیلات قرض الحســنه ۱۲۰ میلیون ریال به بازنشســتگان و 
مســتمری بگیران تحت پوشش این سازمان از ابتدای سال جاری تاکنون خبر 
داد.به گزارش ایسنا، محسن تقیانی  افزود: یکی از مهم ترین سیاست ها و اهداف 
سازمان تأمین اجتماعی فراهم آوردن شرایط مناسب معیشتی و بهبود وضعیت 
مالی بازنشستگان و مستمری بگیران است  و حوزه فرهنگی و اجتماعی سازمان 
نیز تمامی مســاعی و تلاش خویش را در جهت تحقق این مهم به کار بسته تا 
ســهمی هر چند کوچک در ایجاد رضایتمندی و خرسندی این  جامعه شریف 
داشته باشد.تقیانی افزود: در آخرین مرحله از پرداخت تسهیلات مذکور که در 
دی ماه ســال جاری انجام شد، تعداد ۳۵ هزار فقره تسهیلات به بازنشستگان 
و مستمری بگیران پرداخت شده است.وی همچنین گفت: با دستور مدیرعامل 
سازمان تأمین اجتماعی همزمان با میلاد با سعادت حضرت مسیح علیه السلام  
و ایام کریســمس، تعدادی از هموطنان عزیز مســیحی تحت پوشش سازمان 
نیز از این تسهیلات بهره مند شدند.مدیرکل امور فرهنگی و اجتماعی سازمان 
تأمین اجتماعی افزود: با توجه به برنامه ریزی های انجام شــده، مصمم هستیم 
تا پایان ســال تعداد تسهیلات پرداختی به بازنشســتگان و مستمری بگیران 
تأمین اجتماعــی را به ۴۰۰ هزار فقره افزایش داده و با بهره مندی از ســامانه 
هوشمند تسهیلات، زمینه ثبت نام مستقیم بازنشستگان و مستمری بگیران را 

فراهم کنیم.

اخبار کوتاه
عضو کمیته علمی  مقابله با کرونا اعلام کرد

انتقال سویه های جدید امیکرون از هر مبتلا به ۱۵ نفر 
 با »آزیترومایسین« خوددرمانی نکنید

درخواست پلیس برای بازگشت »سن فرسودگی« خودروها 

»نهایی« شدن امتحانات سه پایه دبیرستان از خرداد ۱۴۰۳

جزئیات فعالیت مراکز نگهداری »روزانه« سالمندان در پایتخت

رئیس سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش خبر داد

رهاشدگی کتب زبان آموزشگاه ها

تسویه بدهی تامین اجتماعی به داروخانه ها

مشکلات بیمه های تکمیلی جهت اتصال به نسخ الکترونیک

عضو کمیته علمی مقابله با کرونا با اشاره به آخرین اخبار و 
اطلاعات از دو زیر ســویه جدید امیکرون، درباره درمان در 
این ســوش ها، گفت: متاسفانه استفاده از آزیترومایسین به 
عنوان داروی کرونا در بین برخی مردم رایج شــده و قبل 
از مراجعه به پزشــک اقدام به مصــرف این دارو می کنند؛ 
درحالیکه آزیترومایسین تنها در صورت بروز برخی عوارض 
عفونی، تجویز می شود.دکتر احمد طباطبایی در گفت وگو با 
ایســنا، با اشاره به اینکه درحال حاضر برخی کشورها مدام 
درحال هشــدار دادن درخصوص وضعیت کرونا هســتند، 
 BQ۱ و XBB  گفت: این نشان می دهد که زیرسویه های
در حال افزایش است و به دنبال این افزایش شیوع، طبیعی 
اســت که تعداد موارد بســتری و به دنبال آن مرگ ومیر 
افزایش یابد.او تاکید کرد: قبلا که ابتلا به ســایر سویه های 
کرونا وجود داشت، ادعا می شــد هر فرد مبتلا می تواند تا 
ســه نفر را مبتلا کند اما اکنون در مــورد امیکرون و این 
زیرسویه های جدید ادعا بر این است که هر یک فرد مبتلا 
می توانــد ۱۵ تا ۱۶ نفر را به کرونا مبتلا کند و این افزایش 
شــیوع طبیعتا تعداد موارد بستری و مرگ و میر را افزایش 
می دهد. البته خوشبختانه ما به علت وسعت واکسیناسیون 
در کشــورمان دیگر موارد افزایش ابتلا مشــابه آنچه که با 

سویه دلتا تجربه کردیم را شاهد نیستیم. 
در حال حاضر با توجه به فعالیت مدارس، ایجاد احســاس 
امنیــت در مــردم و کاهش ســطح رعایــت پروتکل های 
بهداشتی و... شیوع بیماری افزایش یافته است.طباطبایی با 
اشــاره به اینکه با استناد به آمار می توان گفت نسبت به دو 
هفته قبل شــیوع بیماری افزایش یافته است، تصریح کرد: 
تاکنون همه موج های بیماری به شکل یکسان عمل نکردند 
به شــکلی که دیدیم موج پنجم با سویه دلتا بیماری زایی، 
ابتلا و مرگ ومیر شدیدی ایجاد کرد. شدت موج ها علاوه بر 
آنکه به ماهیت و قدرت آن سویه از ویروس مرتبط است به 
میزان رعایت افراد هم وابسته است.وی با اشاره به افزایش 

قدرت سرایت بیماری بویژه در کودکان، تصریح کرد: علت 
این افزایش کلی شــیوع در کودکان شاید این باشد که در 
طول دو ســال ابتدایی شــیوع کرونا کودکان بیش از سایر 
افراد در خانه بودند و از کرونا و ســایر ویروس های تنفسی 
دور بودند که این ســبب شــد ایمنی متقاطع را به دست 
نیاوردند اما خوشبختانه شــدت بیماری در کودکان کمتر 
است.وی افزود: در حال حاضر ما علاوه بر دو زیرسویه جدید 
XBB وBQ۱ با آلودگی هوا هم مواجه شــدیم و تعطیلی 
مدارس در شــهرهای بزرگ به علت آلودگی هوا سبب شد 
که با کاهش موقت شــیوع عفونت های تنفسی در کودکان 
مواجه شویم. آنفلوآنزا، رینوویروس، کرونا و... شامل عفونت 
تنفسی است ولی طبیعی است که هر کدام سهمی را به خود 

اختصاص می دهند.
وی درباره تزریق دزهای یادآور واکســن کرونا و اثرگذاری 
واکســن بر ســویه های جدید XBB و BQ۱، بیان کرد: 
واکسن در پیشگیری از بیماری تاثیرگذار است ولی ادعایی 
مشــابه آنچه که چین اعلام کرد که کرونای صفر خواهند 
داشــت، در هیچ جایی محقق نخواهد شد. در کشور ما هم 
همینگونــه بود که افرادی هم داشــتیم که حتی چهار دز 
واکسن زده بودند، اما همچنان به امیکرون مبتلا می شدند 
ولی این به معنای عدم کارایی واکسن نیست. ممکن است 
که ما واکســن اختصاصی برای XBB و BQ۱ نداشــته 
باشیم اما واکسن هایی که بر اساس سایر زیرسویه ها ساخته 
شده بود می توانند از بروز عوارض شدید، بستری شدن در 

آی سی یو و مرگ و میر جلوگیری کند.  او تاکید کرد: بر این 
اســاس تاکید می کنیم حتما افرادی که طبق اعلام وزارت 
بهداشــت واجد دریافت دز یادآور واکســن کرونا هستند 
ســریعا برای تزریق واکســن اقدام کنند. مردم باید بدانند 
دیگر نوع واکسن تزریقی فرقی ندارد، واکسن به تعداد کافی 
در مراکز واکسیناســیون وجود دارد. متاسفانه در زمان اوج 
کرونا گروه های ضدواکســن خیلی فعلیت کردند ولی نباید 
از یاد ببریم که پس از گســترش واکسیناسیون در کشور 
به یکباره شــاهد کاهش موارد بیماری بودیم.عضو کمیته 
علمی کشوری مقابله با کرونا، ادامه داد: متاسفانه برخی به 
دلیل واهمه از بیماری به مراکز درمانی مراجعه می کنند و 
اصرار به دریافت داروی ضد کرونای رمدسیویر دارند که این 
دارو باید در مرکز درمانی و زیر نظر کادر درمان تزریق شود. 
مردم باید به دنبال این باشــند که استفاده نا به جا از دارو 
را کنار بگذارند. متاســفانه استفاده از آزیترومایسین )نوعی 
آنتی بیوتیک( به عنــوان داروی کرونا در بین برخی مردم 
رایج شــده است؛ به شــکلی که قبل از مراجعه به پزشک 
اقدام به مصرف این دارو می کنند؛ درحالیکه آزیترومایسین 
تنها در صورتی که برخی عوارض عفونی ایجاد شده باشد، 
تجویز می شود. متاســفانه مصرف بی رویه آنتی بیوتیک ها 
سبب شده مقاومت نســبت به آنتی بیوتیک های اصلی که 
در عفونت ها موثر است، ایجاد شود. تزریق سرم و سفازولین 
نیز برای درمان کرونــا جایگاهی ندارد. همچنین اصرار به 
انجام ســی تی اسکن کار اضافه اســت و باید نهی شود.وی 
با تاکید بر لزوم اســتفاده از ماسک،   عدم حضور در مجامع 
شــلوغ و حفظ فاصله گذاری فیزیکی، اظهار کرد: متاسفانه 
برخــی افراد حتی با وجود ابتلا بــه بیماری از منزل خارج 
می شــوند اما باید بنا را بر این گذاشت که فرد مبتلا تا پنج 
روز در خانه اســتراحت کند و به شرط علامت نداشتن از 
خانه خارج شود تا این اقدامات به تدریج باعث قطع زنجیره 

انتقال بیماری شود.

رئیس پلیس راهور فراجا خواستار بازگشت سن فرسودگی 
به خودروها و جدی گرفته شدن موضوع اسقاط خودروهای 
فرسوده شد.سردار سیدکمال هادیانفر در گفت وگو با ایسنا 
درباره وضعیت تردد خودروهای فرســوده در کشور گفت: 
موضوع اسقاط وســایل نقلیه امر مهمی است، اما متاسفانه 
در حال حاضر شرایطی وجود دارد که اعلام سن فرسودگی 
خودرو وجود ندارد. ببینید ما درگذشــته ســن فرسودگی 
وسایل نقلیه را داشتیم که براساس آن دارنده وسایل نقلیه 
می دانســت که چه زمانی خودرویش در سن فرسودگی و 
اسقاط قرار خواهد گرفت. اما متاسفانه در حال حاضر سن 
فرسودگی وجود ندارد و برابر مقررات فردی که معاینه فنی 
را بــرای خودرویش دریافت کند می توانــد از این خودرو 
استفاده کند. حالا اینکه این خودرو دودزا باشد یا مشکلات 

ایمنی داشته باشد، دیگر بستگی به همان معاینه فنی دارد.
وی ادامه داد: به همین دلیل نیز ما تاکید داریم که ســن 
فرسودگی درست شــود، یعنی باید مشخص شود که سن 
فرسودگی یک خودرو چقدر است. بعد از آن هم لازم است 
که موضوع اســقاط به طور جدی پیگیری شود. شما نگاه 
کنید ســالی دو میلیون وســیله نقلیه وارد چرخه ترافیک 
می شــود اما از آن طرف خروجــی نداریم. خب اگر اینطور 
باشــد خیابان ها و جاده های ما از خودرو اشباع می شود. در 
این شرایط معلوم است که آلودگی هوا و ... هم چه خواهد 
شــد. پس این ها جزو مواردی اســت که باید اصلاح شود.
رئیس پلیس راهور فراجا افزود: همچنین باید دولت محترم 
نیز تســهیلاتی را بر اسقاط خودروهای فرسوده ایجاد کند. 
افراد باید از دولت تســهیلاتی را دریافــت کنند تا بتوانند 

تاکسی، خودرو و موتور خود را اسقاط کند.
هادیانفر با بیان اینکه تقریبا ۳۳ درصد از کل وسایل نقلیه 
کشــور در سن فرسودگی و شرایط اسقاط قراردارند، گفت: 
البته همانطور که گفتم ما الان دیگر سن فرسودگی نداریم، 
اما اگر با معیار سن فرسودگی موضوع را بررسی کنیم، ۳۳۰ 
درصد از کل وسایل نقلیه کشــور در سن فرسودگی بوده 
و باید اسقاط شــود. مثلا در همین بحث موتورسیکلت ها، 
از ۱۲.۵ میلیون دســتگاه موتورسیکلت، حدود ۱۱ میلیون 
دستگاه آن یا انژکتوری نیست یا فرسوده است.وی با بیان 
اینکه مراکز معاینه فنی موتورســیکلت نیز نداریم، درباره 
کیفیت مراکز معاینه فنی نیز گفت: در کلانشــهرها معاینه 
فنی کیفی است، اما در برخی از نقاط و به خصوص حاشیه 
شــهرها معاینه فنی کیفی نیســت. این موضوع کمکی به 

آلودگی هوا و سن فرسودگی و ... نخواهد کرد.رئیس پلیس 
راهور فراجا درباره اینکه چه کسی مسئول نظارت بر مراکز 
معاینه فنی اســت، گفت: این مراکز زیرنظر وزارت کشــور 
و شــهرداری ها است و پلیس نظارتی بر آنها ندارد.هادیانفر 
درباره اینکه گفته می شود در برخی از مراکز، گواهی معاینه 
فنی صوری صادر می شــود، نیز گفت: مــن چیزی درباره 
معاینه فنی صوری نشــنیده ام، چرا که شرط صدور معاینه 
فنی حضور وســیله نقلیه در مراکز است. اما خب کیفیت و 
چگونگی  برخی از مراکز جای ســوال دارد. البته همانطور 
که گفتم کیفیت در اکثر مراکز واقع در کلانشــهرها خوب 
است.وی درباره جریمه نداشتن معاینه فنی نیز گفت: طبق 
قانــون افرادی که معاینه فنی ندارند روزانه ۵۰ هزار تومان 

جریمه می شوند.

معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش با اشاره 
به ســهم ســوابق تحصیلی در پذیرش نهایی دانشــگاه ها 
گفت: از خرداد ۱۴۰۳ دبیرســتانیها در هر ســه پایه دهم، 
یازدهم و دوازدهم امتحان نهایی خواهند داشــت، زیرا در 
ســال ۱۴۰۵ باید ســابقه تحصیلی پایه دهم و یازدهم و 
دوازدهم را داشــته باشند و تلاش سه ساله آنها در پذیرش 
دانشگاه با سهم ۶۰ درصدی اثرگذار خواهد بود.به گزارش 
ایسنا، محمدمهدی کاظمی صبح دیروز با حضور در شبکه 
سوم سیما به ســوالاتی پیرامون تغییرات کنکور سراسری 
پرداخت و اظهار کرد: طی سال های گذشته موضوع حذف 
کنکور همواره مطرح بوده و قانون مجلس شورای اسلامی بر 
حذف کنکور و پذیرش دانشــجو از طریق سوابق تحصیلی 
تاکید داشته است که تاکنون محقق نشده بود.وی افزود: در 
ســنوات گذشته اصلاحیه هایی بر قانون سنجش و پذیرش 

دانشجو زده شد و تغییراتی داشــت، اما در نهایت شورای 
عالی انقلاب فرهنگی مصوبه جدیدی را از ســر گذراند که 
اهدافی چون ایجاد عدالت بیشتر، کاهش اثرات سوء کنکور 
بر نظام آموزشــی و اضطراب داوطلبــان را دنبال می کرد.

معاون آموزش متوســطه وزارت آموزش و پرورش با بیان 
اینکه ســنجش دانشــجو به هر طریقی انجام شود طبیعتا 
جهت دهنده نظام آموزشی خواهد بود گفت: شیوه سنجش 
دانشــجو در همه این سالها برحسب سوالات تستی بوده و 
شــاهد بودیم که اثرات تســت به دوره ابتدایی هم رسید. 
درواقع شورای عالی انقلاب فرهنگی بر اساس نقشه جامع 
علمی کشور به این مسئله ورود کرد تا بتواند برمیزان توجه 

و تمرکز بر محتوای درسی بیفزاید.
کاظمی در پاســخ به پرسشــی مبنی بر شــتاب زدگی در 
اجرای مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: مصوبه 

مربوط به ســال ۱۴۰۰ اســت که ابلاغ و اطلاع رسانی هم 
شــد اما چون اشــکالات و ابهاماتی بــر آن مترتب بود در 
جلسات ۸۵۵ و ۸۶۳ شورای عالی انقلاب فرهنگی بازنگری 
و اصلاحیه در مرداد ماه ابلاغ شــد. تا قبل از شــروع سال 
تحصیلی یعنی در شهریور، جزئیات برگزاری کنکور و منابع 
نیز مشــخص و اعلام شــد تا فرصت کسب آمادگی وجود 
داشته باشد.وی درباره شیوه پذیرش براساس قوانین جدید 
گفت: نکته نخست آنکه آزمون سراسری دومرتبه در سال 
برگزار می شود اما پذیرش یک بار انجام می شود. دوم آنکه 
نمره کل نهایی داوطلب، مشتمل بر دوبخش است؛ نخست 
نمره آزمون اختصاصی در دروس تخصصی و دوم ســوابق 
تحصیلی که همگی نمرات تراز شده هستند.معاون آموزش 
متوســطه وزارت آموزش و پرورش افزود: سوابق تحصیلی 
نمرات مجموعه دروس امتحانات نهایی است که به صورت 

هماهنگ کشوری برگزار می شود، سوالات و زمان برگزاری 
در همه کشور یکسان است.کاظمی با بیان اینکه سهم سوابق 
تحصیلی برای سال ۱۴۰۲، سهم ۴۰ درصدی با تاثیر قطعی 
برای امتحانات نهایی پایه دوازدهم است گفت: سهم سوابق 
و نمرات امتحانات نهایی پایه دوازدهم در ســال ۱۴۰۳ به 
۵۰ درصد می رســد و در سال ۱۴۰۴ برای امتحانات نهایی 
پایه یازدهم و دوازدهم به ۶۰ درصد می رسد. از سال ۱۴۰۵ 
و بعد از آن نیز ســهم ۶۰ درصدی سوابق تحصیلی در سه 
پایه دهم، یازدهم و دوازدهم را خواهیم داشت.وی ادامه داد: 
به این ترتیب از خرداد ۱۴۰۳ دبیرستانی ها در هر سه پایه 
دهم، یازدهم و دوازدهم امتحان نهایی خواهند داشت زیرا 
در ســال ۱۴۰۵ باید سابقه تحصیلی پایه دهم و یازدهم و 
دوازدهم را داشــته باشند و تلاش سه ساله آنها در پذیرش 

دانشگاه با سهم ۶۰ درصدی اثرگذار خواهد بود.

مدیر کل ســلامت شــهرداری تهران در مورد راه اندازی 
مراکز »فرآهنــگ« که محل نگهداری روزانه ســالمندان 

است، توضیحاتی ارائه کرد.
حمید صاحب در گفت وگو با ایســنا، با اعلام جزئیات راه 
انــدازی مراکز نگهــداری روزانه ســالمندان تحت عنوان 
»فرآهنگ« گفت: بــا توجه به تغییرات اجتماعی و تبدیل 
خانواده های گســترده بــه خانواده های هســته ای، یکی 
از چالش های فعلی که در آینده بســیار تشــدید خواهد 
شــد، وضعیت نگهداری ســالمندان در منزل است.وی با 
بیان اینکه هنگامی که کارآیی ســالمندان به طور طبیعی 
محدود می شــود، نیازمند مراقبت بیشــتر هستند، افزود: 

خانواده هایــی کــه در خانه هــای ۵۰ و۷۰ متری زندگی 
می کنند که بعضا هر دو )زن ومرد( شــاغل هســتند اگر 
قرار باشــد پدر یا مادرشان را نگهداری کنند، شاید اجرای 
این مهم برایشــان آنگونه که باید مقدور نباشد، پس باید 
مراکز نگهداری روزانه برای ســالمندان وجود داشته باشد 
که سالمند از صبح به این مراکز وارد و هنگام عصر به منزل 
برود، به عبارتی در راســتای پیشگیری از رفتن سالمندان 
به خانه سالمند یا مراکز نگهداری شبانه روزی، این شرایط 

را فراهم کردیم.
صاحب ادامه داد: راه اندازی مراکز »فرآهنگ«،امر اجتناب 
ناپذیری هســتند چراکه  در آینده نه چنــدان دور اگر با 

این شــرایط پیش برویم طی ۲۵ ســال آینده، یک سوم 
جمعیت ما سالمند هســتند و از هم اکنون باید برای آن 
زمان تمهیدات لازم را بیندیشــیم.وی در مورد اقدامات و 
آموزش ها  در مراکز »فرآهنگ« افزود: ســالمندان در این 
مراکز قرار اســت زندگی کنند، چراکه سالمندان به دلیل 
کهولت ســن عملکردشان کاسته می شــود و ما در صدد 
بازســازی توانایی آنها هستیم و به عبارتی سعی می کنیم، 
زندگی نرمال و معمولی را برای آنها بازآفرینی کنیم و قرار 
نیست این افراد فقط خدمات اجتماعی و پزشکی دریافت 
کنند، بلکه خدمات فرهنگی و هنری، آموزش و شــناختی 
محور کار اســت و بحث تغذیه ، ورزش، بازتوانی جسمی 

 و... نیز مطرح اســت.به گفته صاحب، بازتوانی جســمی، 
روانی، اجتماعی و حتی شــغلی در دستور کار شهرداری 
است چراکه می توانیم برای سالمندان شرایطی فراهم کنیم 
که در مشــاغلی همچون باغبانی،گل کاری، آموزش های 

فرهنگی و.... به کار گرفته شوند.
مدیرکل ســلامت شهرداری تهران با بیان اینکه در مرحله 
مطالعاتی هســتیم، افزود: در ابتدا در سال جاری دو مرکز 
آغاز به کار خواهند کرد و در ســال آتی در مناطق دیگر، 
مراکز منطقه ای شــکل می گیرد، اما ایده آل این است که 
در سطح هر محله حداقل یک مرکز فرآهنگ تاسیس کنیم 

تا ساکنان محلات از آن بهره مند شوند.

رئیس ســازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش 
و پرورش از تولید الگوهای کاربردی براســاس مفاد ســند 
در حوزه محتوا که هم محتوای آموزشــی درمدارس و هم 
محتوای کتاب های زبان آموزشگاه ها را در برمی گیرد خبر 
داد و گفــت: در حــوزه کتاب های زبان آموزشــگاه ها یک 

رهاشدگی در سنوات گذشته وجود داشته است.
به گزارش ایسنا، احمد محمودزاده در گردهمایی کشوری 
روســای ادارات مــدارس و مراکــز غیردولتی و توســعه 
مشارکت های مردمی و اعضای شورای هماهنگی موسسان 
مدارس غیر دولتی سراسر کشور که در اردوگاه شهید باهنر 
تهران برگزار شــد با اشاره به سندتحول بنیادین آموزش و 
پرورش و برنامه درســی ملی و رویکرد مردمی سازی دولت 
ســیزدهم گفت: با توجه به الزامات اســتقرار ســندتحول 
بنیادین در آموزش و پرورش، در سازمان مدارس غیردولتی 

که دو میلیون و ۲۰۰ هزار دانش آموز در ۱۸ هزار مدرســه 
را دربرمی گیرد اقداماتی را در دست انجام داریم.وی افزود: 
همچنین یــک میلیون و ۱۰۰ هزار داوطلب فراگیر در ۲۰ 
هزار مرکز علمی آزاد تحــت فعالیت های مکمل و آموزش 
زبان هســتند. یک میلیون و ۱۳۰ دانــش آموز در ۳۳۸۳ 
مدرســه هیئت امنایی و ۲۳۰ هــزار دانش آموز در ۱۵۷۰ 
مدرســه مناطق آزاد تجاری داریم.رئیس سازمان مدارس 
و مراکز غیردولتی وزارت آمــوزش و پرورش با بیان اینکه 
تلاش می کنیم در قالب ســه برنامه راهبردی امور مربوط 
آموزش و پرورش دانش آموزان را پیش ببریم گفت: نخست 

بازنگــری قانون شــوراهای آموزش و پرورش اســت، دوم 
بازنگری در قانون تاســیس مــدارس و مراکز غیردولتی و 
سوم طراحی نظام جامع مشارکت به شیوه مدیریت هیئت 
امنایی در مدارس و با نگاه به سیاست گذاریهای مدیریتی 
اســت.محمودزاده از طراحی الگوی ایجاد مدارس مردمی از 
طریــق واگذاری مدارس دولتــی و غیردولتی به گروه های 
مردمی و جهادی، خیریــن و واقفین و طراحی مدل جدید 
مدارس هیئــت امنایی با نقش آفرینی معلمــان و اولیاء و 
نمایندگان محلی نیز به عنوان دیگر برنامه های مدنظر یاد 
کرد و گفت: تولید الگوهای کاربردی براســاس مفاد سند  

در حوزه محتوا که هم محتوای آموزشــی درمدارس و هم  
محتوای کتاب های زبان آموزشگاه ها را در برمی گیرد نیز در 

دستورکار است. 
وی اضافه کرد: در حوزه کتاب های زبان آموزشــگاه ها یک 
رهاشــدگی در سنوات گذشــته وجود داشته است.رئیس 
سازمان مدارس و مراکز غیردولتی وزارت آموزش و پرورش 
با بیان اینکه تعریف اســتانداردهای فضاهای آموزشــی و 
اثرگذاری آن در شــهریه مدارس نیز در حال انجام اســت 
گفت: در قالب این نوع برنامه سعی در ارتقای کیفیت حوزه 
مدارس غیردولتی داریم.محمودزاده به تعیین شاخص های 
کمــی و کیفی اجــرای ســندتحول بنیادیــن در مدارس 
غیردولتی نیز اشــاره و اظهار کرد: همه اینها در چارچوب 
یک سند راهبردی در اختیار استان ها قرار گرفته و اقدامات 

لازم در حال پیگیری است.

مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تامین اجتماعی ضمن 
تشــریح آخرین وضعیت تسویه و به روزرســانی مطالبات 
داروخانه ها در قالب طرح دارویاری گفت: در حال حاضر بالغ 
بر ۹۵ درصد پزشکان طرف قرارداد سازمان تامین اجتماعی 
نسخ خود را به صورت الکترونیکی می نویسند.شهرام غفاری 
در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به پرداخت ۴۳۰۰ میلیارد 
تومان از مطالبات مراکز غیردولتی و خصوصی طرف قرارداد 
این سازمان در روزهای گذشــته و آخرین وضعیت تسویه 
و به روزرسانی مطالبات داروخانه ها در قالب طرح دارویاری 
اظهار کرد: داروخانه ها تمام مطالباتشــان را تا مهرماه از ما 

دریافت کرده اند.وی افزود: ســهم آبــان ماه مربوط به طرح 
دارویار را هم تســویه کرده ایم و سهم دارویار در آذرماه هم 
در شرف پرداخت است. به این ترتیب عقب ماندگی در این 
حــوزه نداریم و از نظر ما در داروخانه ها مشــکلی از حیث 
مطالبات وجود ندارد.مدیرکل درمان غیرمســتقیم سازمان 
تامین اجتماعی همچنین با بیــان اینکه بالغ بر ۹۵ درصد 
پزشکان طرف قرارداد سازمان تامین اجتماعی نسخ خود را 
به صورت الکترونیکی می نویسند گفت: ۶۸ میلیون نسخه 
پزشک در شــش ماهه اول سال صادر شده بود که بیش از  
۹۵ درصد این نسخ، الکترونیکی بودند.غفاری ادامه داد: اما 

آن دسته از پزشکان که طرف قرارداد ما نیستند، همچنان 
از امکان نسخه نویسی الکترونیک استفاده نمی کنند که به 
نظر می رسد باید در سطوحی دیگر از جمله در سازمان نظام 
پزشــکی پیگیری و کمک شــود تا آنها نیز به تدریج به این 
سیســتم بپیوندند. به تحقق کامل این طرح امیدوارم زیرا 
مسیری است که رشد خوبی داشته است.وی به گلایه های 
برخی بیماران در داروخانه ها نســبت به نسخ نیز اشاره کرد 
و گفــت: در داروخانه ها دو اتفاق ممکن اســت رخ دهد و 
نارضایتی بیماران را به همراه داشــته باشد که نخست عدم 
پذیرش نسخه به علت قطعی سیستم و دوم نپذیرفتن نسخه 

کاغذی اســت.مدیرکل درمان غیرمستقیم سازمان تامین 
اجتماعی ادامه داد: ما اجازه دادیم اگر نسخه کاغذی هم آمد 
فعلا داروخانه ها آن را بپذیرنــد. برخی داروخانه ها قانون را 
رعایت می کنند و نسخه کاغذی را قبول می کنند اما برخی 
هم می گویند باید نســخه الکترونیک ارائه کنی که همین 
باعث اعتراض بیماران شده است.غفاری درباره پذیرش نسخ 
به صورت آنلاین از ســوی بیمه های تکمیلی نیز افزود: در 
حوزه بیمه تکمیلی متاســفانه تبادل برخط اطلاعات را به 
صورت کامل شاهد نیستیم و اخیرا هم با مسئولین بیمه های 

تکمیلی جلسه ای داشتیم و در صدد حل مشکلاتیم.


